
 
 
Uprostřed tuhé zimní 
přípravy jsme zastihli 
běhavce a organizátora 
Vítězslava Plavce 
abychom zjistili aktuální 
informace pro 
běžkařský vrchol 
sezóny. 
 
Můžete nám prozradit jak 
se projevil na startovním 
poli fakt, že se termín 
závodu kryje s olympiádou 
ve Vancouveru? 
Je to velmi znatelný faktor. 
Z Vancouveru nám již volali, 
abychom změnili termín. 
Nakonec se jim podařilo 
přetáhnout jen Jeníka, který 
doufá, že v menší konkurenci 
dobude nějaký cenný kov. Jako 
satisfakci jsme do Kanady 
poslali organizátorům nějaký 
sníh na přilepšenou. 
 
Má Běhavka nějakého 
jasného favorita? 
Na vítěze mám jeden tip, ale 
nerad bych jako organizátor 
někoho jmenoval. Jisté však je, 
že bodovat by mohl například 
Pekari, jeho šance by oproti 
předchozím letům výrazně 
vzrostly, kdyby se dostavil na 
start. Martin má také velký 
potenciál, možná když si nasadí 
řemínky od hůlek a ubere oceli 
na lyžích, získá cenné vteřiny. 
Vlk je pochopitelně hrozbou, 
ale doufejme, že si 
nepřibruslí. A 
nezapomínejme, že 

pranostika říká:  únor Bílý 
Jirka sílí. Oproti tomu bych 
neměl obavy z Toma, vzhledem 
k tomu, že si lyžařské 
soustředění naplánoval na 
Maltě. Zatím nejistá je účast 
Jeana de Bursique, který 
přestoupil k polské 
reprezentaci jako Januzs 
Bórszik a bude zde tedy jako 
doma (pokud nezůstane doma). 
 
A co favorité v dalších 
Kategoriích? 
Mezi dívkami je pro soupeřky  
výhodou, že Markéta musí 
táhnout Drakea a Andulka 
Toníka. Do boje o zlato letos 
nezasáhne Azalka, takže 
čekáme jak Zdeničce prospěla 
vysokohorská příprava a zda 
dokáže Evičce vyrvat 
obhajovaný titul. Mezi Pány 
letos vzrůstá napětí, zda se 
Popík nenaučil běžkovat, 
kromě stylu mu totiž k vítězství 
nic nechybí. Popíka bychom 
mohli zase postrašit 
prohlášením Tomáše, který 
údajně nepije, nekouří a zbrojí, 
ovšem tato prohlášení již patří 
k folklóru závodu. Dámy mají 
opět favoritku Hanu, ale ta se 
v nedávné době nechala slyšet, 
že je na šrot a sotva leze, 
uvidíme tedy, jak to dopadne. 
Vzrušující bude boj o celkové 
prvenství ve fosilní kategorii. 
Jasného favorita má pouze 
kategorie psích spřežení, neboť 
Cairo ze zdravotních důvodů 
účast odřekl. 
 
Připravují se nějaké jiné 
změny nebo novinky? 
Letos zřejmě obrátka pod 
Homolí nebude označena 
Zdeniččiným pyžámkem, 
bude zde viset jiný hadr. 
 
Myslíte, že takto radikální 
změny neodradí některé 
tradi ční účastníky? 
Jistě je správné se takto ptát, 
ale my chceme vzkázat 
sportovní veřejnosti: Běhavka 
je moderní dynamický závod a 
stále se vyvíjí. Závodníci se 
musí přizpůsobit. Například po 

zkušenosti z loňského ročníku 
předpokládám, že si všichni 
lyže správně namažou. 
 
Na jaké ceny se mohou 
těšit vítězové a další 
umístění? 
Po loňských šálách pro vítěze i 
letos bude malé teplé 
překvapení. Ale ani ostatní 
nepřijdou zkrátka (je to přeci 
jen patnáct kilometrů). 
 
Jáká je letos Vaše forma? 
Při tuhé přípravě je tuhá i 
forma. V poslední době se 
soustředím na rozvoj 
vytrvalosti, ale nejsem v tom  
příliš vytrvalý. V současnosti 
přecházím také na rozvoj síly, 
ale nemám na to zatím příliš 
sil. 
  
Asi bychom měli 
připomenout, že jste zatím 
běhavku pokaždé vyhrál. 
Nehrozí z vaší strany 
podcenění závodu? 
Ano, za ta léta co Běhavku 
pořádáme, jsem pokaždé 
vyhrál, ale nespím na 
vavřínech (je to velmi 
nepohodlné)a  připravuji se 
jako by měl šanci vyhrát i 
někdo jiný. 
 
Vaši soupeři se letos 
s nadějí upínají na vaše 
novopečené otcovství a 
doufají, že vám péče o 
potomka ubrala síly. 
Jsem šťastným otcem a péče o 
syna mi dodává řád a 
disciplínu. Navíc většina 
soupeřů mé kategorie je také 
otci a to o dost déle, takže to 
nevidím jako rozhodující. 
 
Chcete na závěr něco 
vzkázat účastníkům? 
Chtěl bych všem vzkázat: Vítek 
nebude dobrý navždy, ale letos 
s ním ještě počítejte! 


